
 
 

 Vergadering : NBWB      

 d.d.               : 21 juni 2019 
 Agendapunt : 7 

 
 
Onderwerp  : VERSLAG vergadering Bestuur NBWB d.d. 13 maart 2019 

 

Plaats    : Waterschap Aa en Maas, ‘s-Hertogenbosch  
  

Aanwezig   : Aa en Maas: de heren L. Verheijen (voorzitter) en P. Sennema (secretaris- 
     penningmeester)  

     De Dommel: de heren L. Huijbers en J. Hendriks       
     Brabantse Delta: de heer K.J. de Vet en de dames C. Franssen en M.J. van Overveld 

     Rivierenland: de heer A. Bassa 

     NBWB: de heer T. Boer, adjunct-secretaris 
     Verslag: mevrouw J. van Dommelen  

       
Afwezig   : Aa en Maas: de heer E. de Groot 

    De Dommel: mevrouw A. Dekker (secretaris-penningmeester) 

    Brabantse Delta: de heer A. Meuleman 
      Rivierenland: de heer M. Gremmen 

 

Agendapunt 1. Opening en vaststelling agenda 

Voorstel: De agenda vast te stellen. 

Besluit/opmerking: De heer Verheijen opent de vergadering om 09.40 uur en heet allen welkom. 

Mevrouw Van Overveld vervangt de heer Meuleman. Mevrouw Dekker is verhinderd. 

De heer Sennema treedt op als secretaris-penningmeester. 

  

 MEDEDELINGEN 

 

 TER BESLUITVORMING 

 

Agendapunt 2. Financiële jaarstukken NBWB 2018 en Begroting 2020 en 

communicatieprojecten NBWB in 2020 

Bijlage:           2A 

                      2B 
 

                      2C 
                      2D 

                      2E 

Covernotitie  

Rekening over het dienstjaar 2018, inclusief toelichting op de staat van Baten en 
Lasten Rekening boekjaar 2018 en balans ultimo 2018 

Verslag Kascommissie op de jaarrekening 2018 
Conceptbegroting over het dienstjaar 2020 

Covernotitie Communicatieprojecten NBWB in 2020  

Voorstel: Voorstel financiële jaarstukken NBWB 2019 en begroting 2020: 

1. De financiële stukken over het dienstjaar 2018 en de concept-begroting over het 
dienstjaar 2020 van de NBWB inhoudelijk te bespreken; 

2. Het bestuur wordt voorgesteld het negatieve exploitatieresultaat over 2018 zijnde 
€ 100,00 conform de afspraak ten laste van het eigen vermogen van de NBWB te 

brengen.  

3. Akkoord te gaan met het aanbieden van deze stukken aan de DB's/AB's van de 
individuele Brabantse waterschappen en per waterschap één DB-lid te 

mandateren om de financiële stukken namens het waterschap in de 
ledenvergadering van de NBWB vast te stellen; 

4. Akkoord te gaan dat, na de zienswijzen van de DB's/AB's, de financiële stukken  

voor vaststelling aan de ledenvergadering van de NBWB op 21 juni 2019 worden 
aangeboden. 

Voorstel communicatieprojecten NBWB in 2020: 
1. Kennis te nemen van de verwachte inzet van communicatie vanuit de 

gezamenlijke Brabantse waterschappen voor de begroting 2020 van de NBWB; 

2. In te stemmen met het op een later moment concreet invullen van de activiteiten 
in 2020 door de werkgroep communicatie van de NBWB.  

Besluit/opmerking: Er worden geen opmerkingen gemaakt. 

 

De voorstellen financiële jaarstukken NBWB 2019 en begroting 2020 en 
communicatieprojecten NBWB in 2020 worden ongewijzigd vastgesteld. De financiële 

jaarstukken worden voor consultatie aan de DB’s/AB’s van de individuele Brabantse 
waterschappen aangeboden.  

 
Agendapunt 3. Brabantse Uitvoeringsovereenkomst Grondwaterbeschermingsgebieden 
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(BUO) (verplichting 6e NAP) 

Bijlage: Covernotitie 

Voorstel: 1. In te stemmen met het voorstel om medewerking te verlenen aan het BUO en 

deel te nemen aan de overleggen; 
2. Het standpunt van de waterschappen mondeling in te brengen in het overleg 

NBWB/GS op 13 maart 2019. 

Besluit/opmerking: De heer Huijbers merkt op dat het voorstel niet expliciet in de DB-vergadering van 

Waterschap De Dommel is besproken. Spreker gaat er echter wel vanuit dat het DB 
kan instemmen met het voorstel en constateert dat de bestaande 

uitvoeringsovereenkomst daarmee niet wordt gewijzigd.   
De heer De Vet geeft aan te verwachten dat, naast de grondwaterkwantiteit, ook de 

grondwaterkwaliteit de komende jaren een steeds belangrijker thema wordt en acht 
het in dit kader goed als de waterschappen hun medewerking verlenen aan het BUO 

en deelnemen aan de overleggen.  

De heer Verheijen merkt op dat met de aanpak van de grondwaterkwaliteit naast het 
bodembeleid ook zaken als het mestbeleid, de grondverwervingsstrategie en het 

pachtbeleid zijn gemoeid. Daarnaast geeft spreker aan dat het handelingsperspectief 
voor de waterschappen voor Aa en Maas niet helemaal duidelijk is. Het waterschap 

heeft zich gebogen over de vraag hoe het grondwater beter kan worden beschermd, 

waarbij zaken als effluentverbetering, een betere regulering van wateraanvoer en de 
reductie van medicijnresiduen zijn genoemd. Daar de diverse beleidsterreinen en 

aspecten om grondwater adequaat te beschermen ook bij diverse gedeputeerden zijn 
belegd, wordt het vraagstuk veelal sectoraal in plaats van integraal aangepakt. 

Spreker constateert dat het in de BUO gaat het over grondwaterkwaliteit in 8 
kwetsbare grondwaterbeschermingsgebieden. In 2018 is een project gestart, 

getrokken door ZLTO, om agrariërs in 8 gebieden maatregelen te laten nemen 

(Bodem-UP grondwaterbeschermingsgebieden) via financiering uit de BUO en POP3-
middelen. Voor het stroomgebied van Aa en Maas is hieraan in januari 2019 het 

gebied Nuland toegevoegd.  
De heer Bassa merkt op dat er in het gebied van Waterschap Rivierenland gronden 

zijn waar van oudsher pacht op zit. Rivierenland hanteert het beleid dat aangekochte 

gronden worden gebruikt of als ruilgronden worden ingezet. Als blijkt dat grond 3 
jaar niet is gebruikt of als ruilgrond is ingezet, wordt de grond weer verkocht. 

Hierdoor wordt grond slechts voor een beperkte tijd verpacht. In dit kader heeft het 
voor Rivierenland geen meerwaarde de BUO te ondersteunen.  

 
NBWB stemt in met het voorstel. Waterschap Rivierenland heeft aangegeven geen 

meerwaarde te zien de BUO te ondersteunen. Het standpunt van de waterschappen 

wordt teruggekoppeld in het overleg NBWB/GS op 13 maart 2019.  
 

 

Agendapunt 4. Energietransitie  

Bijlage:            4A 

                       4B 
                       4C 

                       4D 
                       4E 

                       4F 
                       4G 

Covernotitie 

Concept-verslag Brabantse Energie Alliantie d.d. 23 januari 2019  
Afspraken stuurgroep RES-en Brabant 14 januari 2019 

Afspraken stuurgroep RES-en Brabant 25 februari 2019 
Verslag meeting waterstof Eindhoven 

Rapport Berenschot voor Nijmegen over warmtenet 
(Concept)-rapport RHDHV over biomassa en biogas (80%-versie) 

Voorstel: 1. Instemmen met de rol van het de Brabantse waterschappen in de 
energietransitie: als facilitator, meebeslisser en co-creator, waarbij elk 

waterschap daarin eigen accenten kan leggen.  

2. Instemmen met een eenduidige uitgangspunten in bijdrage van de waterschappen 
in de verschillende Regionale Energie Strategieën voor 2030 (RES2030). 

3. Kennis nemen van het initiatief om samen met de provincie te werken aan een 
impuls voor aquathermie en beeldvorming over de rol van waterschappen in het 

realiseren van mooie voorbeeldprojecten in de verschillende waterrijke Brabantse 
steden.  

4. Aandachtspunten meegeven voor inbreng in de Brabantse overlegstructuren op 

gebied van energie Brabantse Energie Alliantie (BEA) en provinciale stuurgroep 
RES2030. 

Besluit/opmerking: De heer De Vet merkt op dat Waterschap Brabantse Delta bestuurlijk bij de RES-en 

West Brabant en Hart van Brabant is betrokken. Daar Brabantse Delta voor de RES 

West Brabant ambtelijk optreedt als procesregisseur en hiervoor personele capaciteit 
inzet, wordt er voor deze RES geen aanvullende financiële bijdrage van het 

waterschap gevraagd. Spreker merkt op dat de aanpak van energietransitie ook 
samenhangt met andere aspecten, zoals klimaatadaptatie, waardoor het vraagstuk 

raakt aan verschillende gedeputeerden en meerdere ministeries. Hierdoor ontstaat 

het risico op verkokering. Spreker uit zijn waardering voor de manier waarop 
gedeputeerde Spierings de RES-en in Brabant vormgeeft, maar ziet het wel als een 
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aandachtspunt dat het Rijk de RES primair concentreert op klimaatmitigatie en het 

aspect klimaatadaptatie bij een ander ministerie is ondergebracht.  

Aanvullend hierop geeft mevrouw Franssen aan in delen van het land een beweging 
te zien dat de RES-en met klimaatadaptatie wordt gecombineerd (de zogenaamde 

‘REKS’).  
Doordat energietransitie en klimaatadaptatie bij verschillende ministeries zijn 

ondergebracht verwacht de heer De Vet dat het Rijk niet direct voorstander zal zijn 

de RES-en met klimaatadaptatie uit te breiden. Spreker acht het wel essentieel om 
energietransitie en klimaatadaptatie/ruimtelijke adaptatie zoveel mogelijk integraal te 

beschouwen. In dit kader acht hij het goed de provincie voor de nieuwe 
bestuursperiode ook aandacht te vragen om verkokering bij de aanpak van de RES-

en zoveel mogelijk tegen te gaan. 
De heer Verheijen doet hierop de suggestie ook in de brief aan de formateur 

aandacht te vragen voor voldoende aanhaking bij de RES-en. Daarnaast vraagt 

spreker aandacht voor de financiële middelen voor de aanpak van klimaatadaptatie 
en acht het goed in het overleg van de NBWB en de Vereniging Brabantse Gemeenten 

(VBG) op 3 april 2019 ook te vragen wat de formele opvatting van de VBG/VNG is om 
al dan niet rioolheffingsmiddelen aan te wenden voor klimaatadaptatie.  

De heer Huijbers constateert dat de RES-en een forse opgave met zich meebrengen 

en pleit ervoor te waken dat de RES niet te veel wordt verbreed.  
De heer Sennema merkt op dat Waterschap Aa en Maas capaciteit heeft vrijgemaakt 

voor de aanpak van de RES in Noordoost Brabant. 
Refererend aan de verkenning potentieel bio-energie Zuidoost Brabant, als bouwsteen 

voor de RES ZO-Brabant, constateert de heer Bassa dat er in de verkenning een tabel 
is opgenomen van potentie biomassa in de landbouw, waarbij inzichtelijk is gemaakt 

hoeveel biomassa er vanuit de landbouw beschikbaar is. Het gaat hierbij vooral om 

reststromen die geschikt zijn voor vergisting. In de tabel wordt ook aardappelloof 
genoemd. Spreker licht toe dat Waterschap Rivierenland maatregelen neemt om het 

humusgehalte in de boden te verhogen. Het laten liggen van zaken als aardappelloof 
op het land heeft een positieve bijdrage op het humusgehalte. Daar het nemen van 

maatregelen voor de verbetering van de bodemkwaliteit essentieel is, pleit hij ervoor 

te waken dat dergelijke goed bruikbare biomassa niet te snel als reststroom voor 
vergisting wordt aangemerkt en acht het rapport in dit kader wel een vrij rooskleurig 

beeld geven van potentiële bio-energie.  
De heer Huijbers ondersteunt deze lijn. De verkenning naar potentiele bio-energie en 

de maatregelen om de bodemkwaliteit te verbeteren moeten in elkaars verlengde 
blijven staan.   

De heer Verheijen merkt op dat deze lijn, evenals het gebruik van waterstof, nog 

verder dient te worden uitgewerkt. Spreker acht het goed om de voortgang van de 
RES-en regulier voor de bestuursvergadering van de NBWB te agenderen. 

 
NBWB stemt in met het voorstel. Het volgende wordt afgesproken: 

 In de brief aan de formateur wordt aandacht gevraagd voor voldoende aanhaking 

bij de RES-en; 
 In het overleg NBWB/VBG op 3 april 2019 wordt gevraagd naar de formele 

opvatting van de VBG/VNG om al dan niet rioolheffingsmiddelen aan te wenden 
voor klimaatadaptatie; 

 De voortgang van de RES-en wordt regulier geagendeerd voor de 
bestuursvergadering van de NBWB. 

 

Agendapunt 5. Aandachtpunten van de waterschappen bij provinciale coalitiebesprekingen 

Bijlage:          5A 

                     5B 

Covernotitie 

Aandachtspuntenlijstje 

Voorstel: 1. De aandachtpunten voor de coalitiebesprekingen te bespreken en aanvullingen 

mee te geven; 
2. In te stemmen met het lijstje en als zodanig het voor eigen gebruik in te zetten; 

3. In te stemmen dat het lijstje als aandachtpuntenlijstje wordt ingebracht bij de 
[in]formateur tijdens de coalitie besprekingen. 

Besluit/opmerking: De heer Verheijen merkt op dat genoemde punten input zijn voor een brief van de 
NBWB aan de formateur tijdens de provinciale coalitiebesprekingen. 

De heer De Vet ondersteunt de genoemde punten. Mede daar een goede 
samenwerking met partijen voor een zoveel mogelijk integrale aanpak van 

vraagstukken essentieel is, acht spreker het goed de punten vanuit de één-overheid-

gedachte en de lijn ‘de waterschappen als versterkende overheid’ te belichten.  
De heer Verheijen geeft aan de afgelopen periode, in aanloop naar de verkiezingen, 

gesprekken te hebben gevoerd met een aantal PS-fracties en geeft een korte 
toelichting op de gesprekken. Naast belangrijke water-gerelateerde aangelegenheden 

is ook het voorstel van de VVD om een verdere fusie van de waterschappen te 

verkennen aan de orde geweest. Spreker merkt op dat PS-fracties zich erover 
hebben uitgelaten graag vaker met de waterschappen in gesprek te komen en acht 
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het goed dit punt ook in het overleg NBWB/GS op 13 maart 2019 te melden. 

De heer De Vet heeft eveneens gesprekken gevoerd met een aantal PS-fracties. 

Spreker heeft niet veel aandacht gegeven aan het voorstel een verdere fusie van de 
waterschappen te verkennen. In plaats daarvan acht hij het goed om aan de 

netwerkdag van de NBWB op 29 augustus 2019 het thema ‘toekomstbestendig 
waterschap’ te verbinden, waarbij de toegevoegde waarde van de waterschappen 

naar de toekomst toe inzichtelijk wordt gemaakt. Ter voorbereiding hierop doet 

spreker de suggestie in juni 2019 een soort fitness check te doen naar de 
toekomstbestendigheid van het waterschap.  

 
NBWB nemen kennis van de notitie. Het volgende wordt afgesproken: 

 Op basis van de opmerkingen van het bestuur wordt het aandachtspuntenlijstje 
in een brief aan de formateur omgevormd; 

 De brief wordt belicht vanuit de één-overheid-gedachte, waarin aandacht wordt 

gevaagd voor een integrale en meer programmatische aanpak van de diverse 
zaken. In de brief worden aandachtspunten aangegeven voor de komende 

opstelling van het provinciale bestuursakkoord; 
 In de brief wordt opgenomen dat de waterschappen graag vaker een bijdrage 

willen leveren aan oriënterende overleggen van PS c.q. vaker met PS in gesprek 

komen; 
 De brief aan de formateur dient tot 3 A4’s te worden beperkt en wordt verzonden 

als er een formateur is benoemd; 
 Na de uitslag van de provinciale verkiezingen worden gesprekken met PS-fracties 

georganiseerd; 
 Bij de installatie van GS wordt er een felicitatiebrief gestuurd, waarbij GS ook 

voor een nader gesprek met de waterschappen en voor de netwerkdag van de 

NBWB op 29 augustus 2019 worden uitgenodigd (thema netwerkdag 
toekomstbestendig waterschap); 

 Ter voorbereiding op de netwerkdag van de NBWB wordt er in juni 2019 een 
fitness check toekomstbestendig waterschap georganiseerd. 

 

 OPINIEREND 

 
Agendapunt 6. Voorbespreking vergadering NBWB + GS d.d. 13 maart 2019 

Bijlage: Vergaderstukken overleg  

Voorstel: De agenda/stukken voor het overleg met GS d.d. 13 maart 2019 te bespreken. 

Besluit/opmerking: Ad 2, Breed bestuurlijk overleg grondwater en verdroging 

De heer Verheijen merkt op dat de provincie het verbrede grondwateroverleg voorzit. 
Daar de waterschappen bevoegd gezag zijn voor het al dan niet afkondigen van een 

grondwateronttrekkingsverbod per 1 april 2019, als de actuele grondwaterstand 
daartoe aanleiding geeft, acht spreker het goed als het waterschap voor dit 

agendapunt tijdens het verbrede grondwateroverleg de voorzittersrol op zich neemt. 
Daarnaast acht spreker het goed met partijen ook nog nader overleg te voeren over 

het vervolg op de acties uit de intentieovereenkomst, bijvoorbeeld over een verdere 

interactie tussen peilbeheer en grondwaterbeheer. Spreker ziet hierin mogelijk wel 
kansen om de sturing op de grondwatervoorraad verder te optimaliseren. 

De heer Hendriks merkt hierop op dat in de keur geen bepalingen ten aanzien van het 
vasthouden van water zijn opgenomen, maar dat water vasthouden ook een bijdrage 

levert aan de grondwatervoorraad.  

De heer Verheijen acht het goed om voor adequaat grondwaterbeheer ook de 
aandachtspunten uit de in voorbereiding zijnde landelijke droogte-evaluatie in 

beschouwing te nemen om het grondwaterbeheer, in zowel droge als natte perioden, 
goed te kunnen borgen. Daarnaast geeft spreker aan dat Waterschap Aa en Maas het 

goed acht als de bedrijfswaterplannen met een waterkwaliteitscomponent worden 
uitgebreid. Het waterschap is voornemens hiervoor een pilot te organiseren. Het 

bedrijfswaterplan dient dan ook juridisch in de keur te worden verankerd. Daarnaast 

dient het grondwaterbeleid dan ook in de diverse overige planvormingen, zoals het 
Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie, te worden geborgd.  

 
Ad 4, Resultaten watersysteemtoets 2018 

De heer Boer licht toe dat de resultaten van de watersysteemtoets 2018 op 31 maart 

2019 aan de provincie kunnen worden aangeboden.  
In het overleg NBWB/GS op 13 maart 2019 wordt nog niet inhoudelijk ingegaan op de 

inhoud van de watersysteemtoets.  

 
Agendapunt 7. Voorbespreking vergadering NBWB + Vereniging Brabantse Gemeenten 

(VBG) d.d. 3 april 2019 

Bijlage: Agenda overleg 

Voorstel: De agenda voor het overleg met de VBG d.d. 3 april 2019 te bespreken. 
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Besluit/opmerking: De heer Verheijen ondersteunt de agendapunten en vraagt de heer Boer voor de 

genoemde punten nog notities op te stellen. 

De heer De Vet geeft aan dat gemeenten de samenwerking met de waterschappen 
veelal anders vormgeven en merkt op dat kleinere gemeenten veelal ook capacitair 

beperkter zijn.  
 

Afgesproken wordt dat er notities voor de agendathema’s worden uitgewerkt. 

De samenwerking tussen de gemeenten en waterschappen kan mondeling worden 
ingebracht. 

Bij de bespreking van agendapunt 4, energietransitie, is afgesproken tijdens het 
overleg ook te vragen wat de formele opvatting van de VBG/VNG is om al dan niet 

rioolheffingsmiddelen aan te wenden voor klimaatadaptatie. 

 
Agendapunt 8. Aanbieding Manifest 2019 en vervolg 

Bijlage:           8A 

                      8B 

Covernotitie 

Uitnodiging verkiezingsdebat Manifest 27 februari 2019 

Voorstel: 1. Kennis te nemen van het vervolg op de aanbieding van het Manifest aan PS en de 

uitnodiging voor de debat avond op woensdag 27 febr.  
2. De terugblik op de debatavond en eventuele vervolgacties op het Manifest te 

bespreken.  

Besluit/opmerking: De heer Verheijen licht toe dat de debatavond op 27 februari 2019 goed is bezocht. 

De heer Nobbe was vanuit de tbo’s benaderd om het manifest nader uit te werken. 
Hij is eveneens verzocht om namens de Manifestpartners een aanvullende brief op te 

stellen.   

De heer De Vet merkt op dat de bestuurlijke ambitie is dat de diverse doelen de 
komende jaren via het manifest met de provincie worden aangepakt. Dit zou ook een 

andere manier van werken met het provinciebestuur met zich meebrengen. 
De heer Verheijen doet hierop de suggestie de brief van de manifestpartners en de 

positionering van het nieuwe college van GS af te wachten en daarna het vervolg op 

het manifest 2019 nogmaals voor de bestuursvergadering van de NBWB te 
agenderen. 

 
NBWB neemt kennis van de notitie. Afgesproken wordt de brief van de 

manifestpartners en de positionering van het nieuwe college van GS af te wachten en 
daarna het vervolg op het manifest 2019 nogmaals voor de bestuursvergadering van 

de NBWB te agenderen. 

 

 TER KENNISNAME 

 
Agendapunt 9. Evaluatie leerstoel Water en Natuur wetgeving 

Bijlage:           9A 

                      9B 

Covernotitie 

Verslag overleg leerstoel Natuurbeschermings- en Waterrecht d.d. 23 november 
2019 

Voorstel: 1. Kennis te nemen van de stand van zaken met betrekking tot de evaluatie van de 
leerstoel en deze uit te stellen tot de Maatschappelijk AdviesRaad haar evaluatie 

heeft uitgevoerd. 

Besluit/opmerking: De heer De Vet merkt op dat de bijdrage aan de leerstoel een redelijke post op de 

begroting van de NBWB is en vraagt zich af wat de opbrengst van de leerstoel is en 
of deze moet worden gecontinueerd. 

De heer Boer merkt op dat de heer Glas in november 2018 een gesprek met de heer 
Bastmeijer heeft gehad, waarbij de zorg is uitgesproken over het beperkte 

‘watergehalte’ en uitblijven van concrete resultaten van de leerstoel. Het contract 
voor de leerstoel loopt door tot medio 2019. In juni 2019 wordt een voorstel voor het 

al dan niet verlengen van de leerstoel verwacht.  

De heer Verheijen merkt op dat de heer Baan aanvankelijk de stimulator achter de 
leerstoel is. Spreker hecht er wel belang aan dat de inhoud van de leerstoel goed 

wordt verankerd en zegt toe met de heer Baan contact op te zullen opnemen. 
 

NBWB neemt kennis van de notitie. In het volgende overleg op 21 juni 2019 wordt 

een voorstel voor het al dan niet verlengen van de leerstoel voorbereid. 
Afgesproken wordt dat de heer Verheijen over de leerstoel ook contact opneemt met 

de heer Baan van Brabants Landschap. 

 

Agendapunt 10. Ervaringen Omgevingsdiensten 

Bijlage:          10A 

                     10B 

 
                     10C 

Covernotitie 

Verslag strategisch overleg directeuren Brabantse waterschappen en 

omgevingsdiensten d.d. 6 februari 2019 
Voorbereiding organisatie themasessies 

Voorstel: 1. Kennis te nemen van het overleg van de Brabantse waterschappen met de 
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Omgevingsdiensten; 

2. Kennis te nemen van de geplande themasessies. 

Besluit/opmerking: NBWB nemen kennis van de notitie.  

Afgesproken wordt in de brief aan de formateur ook aandacht te vragen voor 
samenwerking met de omgevingsdiensten.  

 

Agendapunt 11. Programma-outline netwerkdag NBWB 29 augustus 2019 

Bijlage: Geen; mondelinge toelichting door K.J. de Vet 

Voorstel: Kennis te nemen van de programma-outline voor de netwerkdag van de NBWB op 29 

augustus 2019. 

Besluit/opmerking: Over de invulling van dit punt is reeds gesproken bij agendapunt 5, aandachtspunten 

van de waterschappen bij de coalitiebesprekingen. Besproken is om aan de 
netwerkdag van de NBWB op 29 augustus 2019 het thema ‘toekomstbestendig 

waterschap’ te verbinden, waarbij de toegevoegde waarde van de waterschappen 

naar de toekomst toe inzichtelijk wordt gemaakt. Ter voorbereiding hierop wordt er 
in juni 2019 een fitness check gedaan naar de toekomstbestendigheid van het 

waterschap.  
 

NBWB neemt kennis van de voorgenomen invulling van de netwerkdag, met als 

thema ‘toekomstbestendig waterschap’. Ter voorbereiding wordt er in juni 2019 een 
fitness check toekomstbestendig waterschap georganiseerd. 

 

 VASTE AGENDAPUNTEN 

 

Agendapunt 12. Verslag vorige vergadering bestuur NBWB d.d. 6 december 2018 

Bijlage: Verslag vergadering 

Voorstel: Het verslag en de besluitenlijst vaststellen en de actielijst actualiseren. 

Besluit/opmerking: Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Agendapunt 13. Actualiteiten/terugkoppeling uit overleg  

 Presentatie/gesprek governance NNB 

 Verrekening inhuur medewerker WerkEenheid 

Bijlage: Geen; actualiteiten worden mondeling gewisseld 

Voorstel: Met elkaar van gedachten wisselen. 

Besluit/opmerking: Omwille van de tijd wordt het gesprek over de governance NNB doorgeschoven.  

De verrekening van de inhuur van de medewerker WerkEenheid is akkoord. 

  

Agendapunt 14.  Rondvraag/sluiting 

Bijlage: Geen 

Besluit/opmerking: De heer De Vet merkt op dat de voorgenomen aanpassing van het belastingstelsel 
door de Unie van Waterschappen tot de zomer 2019 is uitgesteld. Spreker begrijpt 

dat er een aantal waterschappen is die een initiatief hebben ingediend dat wel invloed 

heeft op de aanpassing van het belastingstelsel. 
De heer Verheijen heeft ook geconstateerd dat er acht waterschappen zijn die een 

initiatief voorbereiden. Mede daar het bestuur van de Unie heeft aangegeven geen 
coördinerende rol tot na de verkiezingen te willen nemen, heeft het DB van 

Waterschap Aa en Maas de zorg geuit dat er geen initiatief ontstaat of een standpunt 

wordt bepaald door een aantal waterschappen, waar de overige waterschappen later 
bij moeten aanhaken. Spreker benadrukt dat Waterschap Aa en Maas niet bij het 

initiatief wil aanhaken, maar het wel goed acht om contact te leggen met het 
collectief van waterschappen om de visie van Aa en Maas kenbaar te maken. Het zou 

goed zijn als de overige waterschappen hierop eveneens aansluiten. 

De heren De Vet, Huijbers en Bassa zijn er geen voorstander van dat Waterschap Aa 
en Maas eigenstandig het collectief van waterschappen benadert om de visie van het 

waterschap op de aanpassing van het belastingstelsel kenbaar te maken. Zij geven 
aan eventuele aansluiting bij de suggestie om contact op te nemen met de 

waterschappen in de eerstvolgende DB-vergaderingen te zullen bespreken. Het 
standpunt van de waterschappen wordt daarna rechtstreeks onderling gewisseld. 

 
JvD / 18 maart 2019 
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ACTIELIJST NBWB, behorende bij verslag Bestuur NBWB d.d. 13 maart 2019   

(Grijze actiepunten zijn afgehandeld en worden voor de volgende vergadering verwijderd). 
 

 
Nr.  Actie nav Verg. Actor Termijn/stand van zaken  

1.  De heer Boer/de werkgroep communicatie worden 
verzocht eventuele mogelijkheden voor 
relatiegeschenken van de NBWB te volgen en hierover, 
indien aan de orde, een voorstel te doen. 

9-3-18 
a.p. 4 

T. Boer/ 
Wg comm 

Mogelijk relatiegeschenk:  
Geactualiseerde bekenatlas 
(zie NBWB 9-6-17 a.p. 2).  
T. Boer/E. de Groot volgen 
de actualisatie hiervan. 

2.  Leerstoel Natuurbeschermings-en waterrecht 
 Ten aanzien van het al dan niet continueren van de 

leerstoel na 2019 wordt verzocht een evaluatie uit te 
voeren welke vragen en opdrachten de 
waterschappen voor juridisch-wetenschappelijk 
advies bij de leerstoel hebben ondergebracht en hoe 
deze zijn afgehandeld. 

 De heer Verheijen neemt contact op met de heer 
Baan over het al dan niet continueren van de 
leerstoel. 

10-10-2018 
a.p. 3 
 
 
 
 
 
13-3-2019 
a.p. 9 

 
 
J. Jansen/ 
D. Boland/ 
P. de Rooij 
 
 
L. Verheijen 
 

 
 
Continueren leerstoel op 
agenda NBWB juni 2019 

3.  Naar aanleiding van het verslag toezichtgesprekken 
2018: de gewenste toezichtrol voor Noord-Brabant 
inzichtelijk maken (incl. diversiteit tussen provincies en 
verschillende vormen van (financieel) toezicht) en 
agenderen voor de bestuursvergadering NBWB. Daarna 
wordt bezien of een nader voorstel voor NBWB/GS 
wordt geagendeerd (na de verkiezingen en formatie 
GS). 

6-12-2018 
a.p. 5 

T. Boer/ 
A. Dekker 

 

4.  NBWB op de hoogte houden over de verkenning van De 
Dommel om een fonds voor waterschapsjournalistiek in 
te stellen, zodat de lokale democratie ook lokale 
persaandacht krijgt. 

6-12-2018 
a.p. 7 

P. Glas/  
WDD 

Dit is geen actueel onderwerp 
meer. Het DB van WDD heeft 
begin 2019 besloten het idee 
op de plank te leggen.   

5.  Informatie ten aanzien van het nieuwe overleg Brabants 
Bodem aan het secretariaat sturen, waarna deelname 
vanuit de NBWB wordt bezien. 

6-12-2018 
a.p. 11 

P. Glas/ 
WDD 

 

6.  De voortgang van de RES-en regulier agenderen voor 
de bestuursvergadering van de NBWB. 

13-3-2019 
a.p. 4 

Ws’n  

7.  Verkiezingen PS 
 De formateur schriftelijk aandacht vragen voor 

watergerelateerde onderwerpen; 
 Bij de installatie van GS een felicitatiebrief sturen, 

waarbij GS ook voor een nader gesprek met de 
waterschappen en voor de netwerkdag van de 
NBWB worden uitgenodigd (thema netwerkdag 
toekomstbestendig waterschap). 

13-3-2019 
a.p. 5 

T. Boer  

8.  Vervolg manifest 
De brief van de manifestpartner en de positionering van 
het nieuwe college van GS afwachten en daarna het 
vervolg op het manifest 2019 nogmaals voor de 
bestuursvergadering van de NBWB agenderen. 

13-3-2019 
a.p. 8 

 
Coord. T. 
Boer 

Wordt vervolgd in het BO 
NNB 

9.  De governance NNB als actualiteit ook voor bestuur 
NBWB agenderen. 

13-3-2019 
a.p. 13 

Coord. T. 
Boer 

 

10.  Commissie Aanpassing Belastingstelsel 
De suggestie om al dan niet actief contact te leggen 
met het collectief van waterschappen dat een initiatief 
voorbereidt in de individuele DB’s bespreken en het 
standpunt van de DB’s aan elkaar terugkoppelen.  

13-3-2019 
a.p. 14 

SD’s   

11.  Ter voorbereiding op de netwerkdag van de NBWB in 
juni 2019 een fitness check toekomstbestendig 
waterschap organiseren. 

13-3-2019 
a.p. 11 

T. Boer /  
Br. Delta 
(inhoudeljk)  

Wordt voorzien voor 21 juni 
2019. 

 
(aangepast: 13 mei 2019) 
 


